

Title (en)
Portable reading lamp.

Title (de)
Tragbare Leselampe.

Title (fr)
Lampe de lecture portative.

Publication
EP 0178492 A1 19860423 (FR)

Application
EP 85112014 A 19850923

Priority
FR 8416056 A 19841019

Abstract (en)
[origin: US4581684A] Portable lamp comprising a foot (16) provided with fixing means (23, 24), an arm (17, 18) and lamp-shade (19) provided with a socket as well as with feeding means with electrical current of low voltage for said socket. The arm (17, 18) is hinged at its upper end on the lamp-shade (19) and at its lower end on the foot (16). The lower part (17) of the arm is made of one piece of moulding with the foot (16) and this lower part and this foot comprise friction means (20, 21) entering in contact during the pivotement of the arm (17, 18) on the foot (16) permitting to fix these elements in a desired angular position. The lamp-shade (19) is made out of one piece of moulding with the upper part (18) of the arm (17, 18) and the internal faces of the rear parts (28) of the lamp-shade (19) co-operate with the lateral faces (26) of the upper part (18) of the arm to maintain by friction the chosen angular position of the lamp-shade (19) on the arm (17, 18).

Abstract (fr)
La lampe portative comporte un pied (16) muni de moyens de fixation (23,24), un bras (17,18) et un abat-jour (19) munis d'une douille ainsi que des moyens d'alimentation en courant électrique basse tension de ladite douille. Le bras (17,18) est articulé à son extrémité supérieure sur l'abat-jour (19) et à son extrémité inférieure sur le pied (16). La partie inférieure (17) du bras est venue d'une pièce de moulage avec le pied (16) et cette partie inférieure et ce pied comportent des organes de friction (20,21) entrant en contact lors du pivotement du bras (17,18) sur le pied (16) permettant de fixer ces éléments dans une position angulaire désirée. L'abat-jour (19) est venu d'une pièce de moulage avec la partie supérieure (18) du bras (17,18) et les faces internes des parties arrières (28) de l'abat-jour (19) coopèrent avec les faces latérales (26) de la partie supérieure (12) du bras pour maintenir par friction la position angulaire choisie de l'abat-jour (19) sur le bras (17,18).

IPC 1-7

F21V 21/26

IPC 8 full level

F21V 17/00 (2006.01); **F21V 21/08** (2006.01); **F21V 21/26** (2006.01); **F21V 33/00** (2006.01)

CPC (source: EP US)

F21V 17/007 (2013.01 - EP US); **F21V 21/08** (2013.01 - EP US); **F21V 21/26** (2013.01 - EP US); **F21V 33/0048** (2013.01 - EP US);
F21W 2131/3005 (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [Y] FR 1207093 A 19600215
- [Y] DE 1539565 A1 19691106 - SIEMENS AG
- [Y] US 3369117 A 19680213 - NICOLOSI ROBERT V
- [A] US 3681590 A 19720801 - DICKIE GEORGE
- [AD] US 4432042 A 19840214 - ZELLER NOEL E [US]
- [A] US 4406040 A 19830927 - CANNONE ROBERT P [US]
- [A] AU 57615 B
- [A] GB 798032 A 19580716 - GEORGE ALFRED COLLINS

Cited by

AT400979B; EP0418451A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0178492 A1 19860423; FR 2572163 A1 19860425; US 4581684 A 19860408

DOCDB simple family (application)

EP 85112014 A 19850923; FR 8416056 A 19841019; US 78026785 A 19850926